
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 589
van GWENNY DE VROE
datum: 31 mei 2022

aan BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

Zwerfkatten  -  Sterilisatie

Er is vorig jaar in Vlaanderen een recordaantal van 15.380 zwerfkatten gevangen. Uit 
een bevraging, waar 252 lokale besturen aan deelnamen, bleek dat 247 van hen vorig 
jaar maatregelen namen om de zwerfkattenpopulatie onder controle te houden. Samen 
vingen ze in 2021 15.380 zwerfkatten. 

In driekwart van de gevallen werden de zwerfkatten gesteriliseerd en nadien 
teruggeplaatst of geadopteerd. Een duizendtal katten werd geëuthanaseerd om medische 
redenen. Daarnaast steeg ook het gemiddelde budget dat een gemeente investeert in het 
zwerfkattenbeleid met bijna 14 procent tot 7500 euro.

1. Welke 252 lokale besturen namen deel aan deze enquête?

2. Welke van de deelnemende lokale besturen namen geen maatregelen om de 
zwerfkattenpopulatie onder controle te houden?

3. Wat zijn de meest voorkomende door lokale besturen genomen maatregelen om de 
zwerfkattenpopulatie onder controle te houden?

4. Graag kreeg ik een overzicht van het aantal zwerfkatten dat in elk van de 
deelnemende lokale besturen

a) gevangen werd;

b) gesteriliseerd werd;

c) geëuthanaseerd werd om medische reden;

d) na sterilisatie teruggeplaatst werd,

e) na sterilisatie geadopteerd werd.

5. Graag ook een overzicht van het budget dat elke deelnemende gemeente of stad aan 
de enquête in 2021 heeft gespendeerd aan het zwerfkattenbeleid.

6. Graag kreeg ik een overzicht van de lokale besturen die niet deelnamen aan de 
enquête.

a) Wat waren de redenen waarom ze niet deelnamen?

b) Ontvingen ze meerdere keren een herinnering om deel te nemen?

c) Wat onderneemt de minister om deze lokale besturen aan te sporen om in de 
toekomst wel deel te nemen aan de enquête?



7. Hoe is het aantal gevangen zwerfkatten in Vlaanderen in de periode 2016-2020 
geëvolueerd? Cijfers graag per jaar, met eveneens de vermelding van het aantal 
lokale besturen dat heeft deelgenomen aan de jaarlijkse enquête.



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 589 van 31 mei 2022
van GWENNY DE VROE

1. Zie bijlage 1.

2. De gemeenten Bever, Kraainem, Lo-Reninge, Waregem en Zoersel hebben 
aangegeven zelf geen maatregelen te nemen.

3. Bijna alle gemeenten hadden een meldpunt. In de meerderheid van de gemeenten 
werden zwerfkatten gevangen, gesteriliseerd en weer teruggeplaatst. 

4. Zie bijlage 2.

5. Zie bijlage 3.

6. Zie bijlage 4.
a) Dat weet ik niet, aangezien ze niet reageerden op de vraag tot deelname.
b) Ja.
c) Het invullen van de bevraging is geen wettelijke verplichting, ik kan de 

gemeentebesturen dus enkel meermaals verzoeken de bevraging in te vullen.

7. Ik beschik enkel over cijfergegevens vanaf 2018, nl. vanaf de start van de wettelijke 
verplichting in hoofde van de gemeenten om een zwerfkattenbeleid te voeren.

jaar aantal gemeentes die 
de bevraging invulden

totaal aantal 
gevangen 

zwerfkatten
2018 247 12339
2019 240 14014
2020 248 14592
2021 252 15380

BIJLAGEN

1. Overzicht bij vraag 1
2. Overzicht bij vraag 4
3. Overzicht bij vraag 5
4. Overzicht bij vraag 6

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15044
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15045
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15046
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15047

